
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer har d. 29. september 2016 stillet følgen-

de spørgsmål nr. 152 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besva-

res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kaare Dybvad (A). 

Spørgsmål nr. 152: 

Hvordan har trafikudviklingen været for de to færger til Orø i forbindelse med nedsæt-

telse af takster, og giver det ministeren anledning til genovervejelse angående forde-

lingen af tilskuddet til de to færger? 

Svar: 

Kommuner, der er omfattet af tilskudsordningen til nedsættelse af færgetakster, er 

forpligtet til årligt at udarbejde en opfølgningsredegørelse, hvor kommunen redegør for 

anvendelsen af tilskuddet, herunder færgetakster for de enkelte billettyper i tilskudspe-

rioden i det pågældende regnskabsår.  

 

Social- og Indenrigsministeriet indsamler ikke herudover løbende data om færgetak-

ster eller trafikudviklingen på de enkelte færgeruter i eller uden for tilskudsperioden.  

 

Tilskuddet er fordelt mellem de omfattede kommuner med udgangspunkt i et teknisk 

beregnet tilskudsbehov for hver enkelt færgerute. Der er imidlertid ikke noget til hinder 

for, at Holbæk Kommune fordeler tilskuddet anderledes mellem de to ruter til Orø som 

følge af væsentlige forskydninger i trafiktallene, hvis der lokalt kan opnås enighed 

herom. 

 

Social- og Indenrigsministeriet vil med mellemrum evaluere tilskudsordningen for at 

vurdere, om der er sket en udvikling i trafiktallene, herunder forskydninger mellem 

færgeruterne, som giver anledning til at revidere den fastlagte fordelingsnøgle. Indtil 

da ligger tilskuddet til den enkelte kommune fast. 
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